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Summary

        
A 69-years-old male with a juxtaminorpapillary diverticulum of Santorini in the duodenum and chronic pancreatitis is described. The patient had suffered from attacks of epigastric pain during the last 35 years. At recent admission to hospital he had also an elevated urinary amylase activity and a juxtaminorpapillary diverticulum, demonstrated by duodenoscopy and X-ray examination after administration of a contrast medium. Endoscopic retrograde cholangio-pancreatography (ERCP) showed changes of the pancreatic duct system compatible with chronic pancreatitis, a diagnosis which was confirmed by explorative laparotomy.


      
        
Zusammenfassung

        
Es wird über einen 69jährigen Patienten mit einem juxtapapillären Divertikel der Minor-papille und einer chronischen Pankreatitis berichtet. Der Patient litt seit 35 Jahren an anfallsartigen epigastrischen Schmerzen. Beim letzten Krankenhausaufenthalt fanden sich erhöhte Urinamylasewerte sowie röntgenologisch und duodenoskopisch ein Divertikel neben der Mündung des Ductus Santorini. Die ERCP deckte chronisch entzündliche Gangveränderungen auf. Die Diagnose einer chronischen Pankreatitis wurde operativ bestätigt.


      

Key-Words

Diverticulum - duodenum - endoscopic retrograde cholangio-pancreatography (ERCP) - papilla minor of Santorini - pancreas
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